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Protokół nr 29/08 
Komisji Spraw Społecznych 
z dnia 26 listopada 2008 r. 

 

Ad. 1 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który powitał 

członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 
Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama stwierdził, iż Komisja jest władna podejmować decyzje. 

Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama 

• Wiceprzewodnicząca                                                   Kazimiera Puślednik 

• Członkowie:                                                                 Jarosław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski 

                                                                                          Mirosław Waluś 

                                                                                          Józef Czarnecki 

 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. Wszyscy obecni. 
 
Na posiedzenie zaproszono: 

• Wicestarostę Pana Janusza Sikorę, 

• Skarbnik Panią Eleonorę Gościniak, 

• Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pana Marka Smektałę 

 

Ad. 3 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku głosowania 
porządek został przyjęty głosami 6 „za”. 
 

Ad. 4 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół nr 26/08 z posiedzenia komisji. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty głosami 4 „za” i 1 „wstrzymującym” przy nieobecności 
Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 

 
Na posiedzenie przybył Radny Pan Grzegorz Józefowski. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół nr 27/08 i 28/08 z posiedzeń komisji. 

W wyniku głosowania protokół nr 27/08 został przyjęty głosami 6 „za”.  
W wyniku głosowania protokół nr 28/08 został przyjęty głosami 6 „za”. 
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Ad. 5  

Analiza wyników egzaminów zewnętrznych szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Starostwo Powiatowe w Gostyniu (w odniesieniu do roku szkolnego 2007/2008). Materiał 

zaprezentował Naczelnik Pan Marek Smektała. 

 
Omówiono wyniki matury ustnej. W konkluzji Naczelnik Pan Marek Smektała stwierdził, że poziom 

zdawalności języka niemieckiego rozszerzonego oceniono na wysoki. 

Omówiono wyniki matury pisemnej. Ogólna ocena poziomu zdawalności – poziom średni. 

Zdawalność w liceum ogólnokształcącym – 94%, technikum – 74%. Wyniki wykazały wysoki 

poziom zdawalności języka niemieckiego i rosyjskiego. Niepokoi matura z fizyki. Zbyt mało 

uczniów wybrało ten przedmiot na maturze. Niski wynik uzyskała zdawalność z historii na poziomie 

rozszerzonym. Również matematyka uzyskała poziom 30%, czyli ledwo przekroczono próg 

zdawalności. W skali ogólnej najlepiej wypadło liceum ogólnokształcące – 54 % zdawalności. 

Najniższy wynik uzyskało liceum uzupełniające – 30 % zdawalności. 

Średnia powiatu wyniosła 47%. Średnia kraju – 54,95%. Słabo wypadły wyniki z języka 

angielskiego ustnego. 

Omówiono wyniki egzaminów zdawanych przez uczniów uczących się w systemie dziennym 

i zaocznym. 

Omówiono wyniki egzaminów zawodowych. Naczelnik wymienił średnie zdawalności 

poszczególnych zawodów, w których młodzież z powiatu lepiej lub gorzej wypadła w stosunku do 

średniej Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej (OKE) w Poznaniu. 

Omówiono wyniki egzaminu gimnazjalnego szkoły specjalnej w Brzeziu. Naczelnik stwierdził, że 

nie odbiegamy od średniej OKE. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o sytuację technikum handlowego. Radny stwierdził, iż 

w egzaminach wypadło najgorzej, na 10 osób egzamin zdają 2 osoby. Radny zapytał skąd taka 

porażka? 

Naczelnik Pan Marek Smektała wyjaśnił, że przyczyny są dwie: 1) nasycenie w technikum 

handlowym przedmiotów ścisłych, 2) egzamin zawodowy – brakuje w szkole urządzeń 

i przedmiotów do przygotowania się przez ucznia do egzaminu.  

Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, iż niskie wyniki egzaminacyjne wynikają 

z nadmiernych wymagań na egzaminie zawodowym. Przewodniczący stwierdził, ze jest to trudny 

egzamin. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak dodał, że życzy dobrze tej szkole. Jednak wśród uczniów 

dominują dziewczyny, co prowadzi do wykształcenia kadry kupieckiej.  

Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał czy planuje się zmianę przepisów w egzaminach 

maturalnych. 

Naczelnik Pan Marek Smektała wyjaśnił, że w planach jest wybór w klasie 1 przedmiotów 

w ramach programu rozszerzonego lub bloku ogólnego. Możliwe, że wprowadzi się 3 język obcy. 
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Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował Naczelnikowi za przedstawienie obszernej 

informacji. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2009 rok 

przedstawiła Skarbnik Pani Eleonora Gościniak.  

 

Planowane dochody wynoszą  60.038.112  zł               

Planowane wydatki wynoszą   63.889.539  zł                      

Deficyt budżetowy wynosi          3.851.427 zł  

Źródłem pokrycia deficytu budżetowego będzie kredyt zaciągnięty w banku krajowym.  

Ponadto Zarząd proponuje, by Rada: 

1. Udzieliła Zarządowi upoważnień, które pozwolą prawidłowo wykonywać uchwalony przez 

Radę budżet powiatu. Upoważnienia te dotyczą: 

1) § 9 ust.1 projektu uchwały - zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego  

w ciągu roku budżetowego deficytu budżetowego. W związku z tym, że wszystkie dochody 

budżetu powiatu przekazywane są przez różnych dysponentów, może się zdarzyć tak, iż nie 

wpłyną one w terminie, a zarząd zobligowany terminami (np. do wypłaty wynagrodzeń  

w podległych jednostkach lub do regulowania większych płatności do czasu zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego) do regulowania zobowiązań nie będzie mógł ich dokonać, gdyż nie będzie na 

rachunku bankowym środków. Mając takie upoważnienie, będzie można zaciągnąć w banku 

prowadzącym obsługę bankową kredyt krótkoterminowy, który zostanie spłacony, gdy wpłyną 

należne środki od właściwego dysponenta i nie będą naliczane odsetki. Kredyt ten, zgodnie z art. 

82 ust.1 pkt. 1 ustawy o finansach publicznych może być zaciągnięty na okres dłuższy niż do 31 

grudnia danego roku.  

Upoważnienie takie może otrzymać zarząd na podstawie art. 184. ust. 2 pkt 1 ustawy  

o finansach publicznych, ponadto zgodnie z art. 12 pkt. 8 lit. „d” ustawy o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości rady należy ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek 

i kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez zarząd. 

2) § 9 ust.2 - dokonywania określonych zmian polegających na przeniesieniu planowanych 

wydatków pomiędzy paragrafami i rozdziałami w ramach działów klasyfikacji budżetowej  

z wyłączeniem wydatków majątkowych, na podstawie art. 188. ust. 2 pkt. 1 w związku z art. 184 

ust. 2 pkt. 2 ustawy o finansach publicznych. 

3) § 9 ust. 3 - lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach na 

podstawie art. 195 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

4) § 9 ust. 4 pkt. 1- zaciągania zobowiązań na finansowanie wydatków z tytułu limitów na 

wieloletnie programy inwestycyjne w latach i kwotach, zgodnie z załącznikiem Limity wydatków na 

Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego  na lata 2009-2011 na podstawie art. 184 

ust. 1 pkt. 10 a) w związku z art. 166 ust. 1 ustawy o finansach publicznych . 
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5) § 9 ust.4 pkt. 2 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym  

(2009) jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa w 2009 

roku na podstawie art. 184 ust. 1 pkt. 10 b). 

6) § 9 ust. 4 pkt. 3 zaciągania zobowiązań na finansowanie programów i projektów realizowanych 

za środków budżetu Unii  Europejskiej oraz niepodlegających zwrotowi środków z pomocy 

udzielonej przez państwa członkowskie Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA) 

a także innych środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, niepodlegających zwrotowi.  
7) § 9 ust. 5 przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym”.  

2. Określiła maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku  

       budżetowego w wysokości 1.000.000 zł   i pożyczek do kwoty 500.000 zł - § 10 ust. 1.  

3. Ustaliła kwotę 3.000.000 zł, do której Zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania - 

§ 10 ust. 2. 

4. Ustaliła dla powiatowych jednostek budżetowych następujące zasady rozliczeń zwrotu 

wydatków - § 10 ust.3: 

1) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych  

w roku budżetowym 2009 przyjmowane są na rachunek bankowy i zmniejszają wykonanie 

wydatków roku 2009, 

2) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe powiatu zwroty wydatków dokonanych 

w poprzednich latach budżetowych przyjmowane są na rachunek bankowy i stanowią 

dochody powiatu roku 2009. 

5. Ustaliła roczne limity dla 

1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 2.000.000 zł; 

2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów (pożyczek) zaciąganych na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu 3.851.427 zł; 

3) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek 3.599.309 zł. 

Projekt budżetu przygotowany został w oparciu o projekty złożone przez jednostki oraz 

o zawiadomienie Wojewody o dotacjach i Ministra Finansów o subwencjach i udziałach 

w podatkach.  

Udział w podatku od osób fizycznych wynosi 10,25 % i na 2009 rok szacowany jest w kwocie wyższej 

niż w roku 2008 o 1.257.015 zł.  

Udział w podatku dochodowym od osób prawnych został zaplanowany wg przewidywanego 

wykonania w roku 2008. 

Wyższa jest część oświatowa subwencji ogólnej o kwotę 2.841.732 zł, część równoważąca o kwotę 

300.268 zł , część wyrównawcza o kwotę 802.311 zł.  

Dochody z opłat komunikacyjnych przyjęto na podstawie szacunkowych wyliczeń.   
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Zaplanowano wyższe dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy 

społecznej, w związku z wyższym wskaźnikiem kosztów utrzymania w stosunku do roku 2008. 

Natomiast pozostałe dochody zaplanowano na podstawie przewidywanego wykonania 2008 roku.  

W projekcie budżetu zaplanowano:  

- wydatki inwestycyjne w wysokości 10.156.800 zł, co stanowi 15,90 % w stosunku do 

wydatków 

- dotacje dla podmiotów: jednostek samorządu terytorialnego, stowarzyszeń i innych podmiotów 

realizujących zadania powiatu 

- rezerwy: ogólną, celowe: na zdania oświatowe, pomoc społeczną, poręczenia, pozyskane 

środki zewnętrzne i zarządzanie kryzysowe. 

Proponowana maksymalna kwota poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku budżetowego 

w wysokości 1.000.000 zł - § 10 ust. 1. 

W związku z udzieleniem w roku 2008 poręczenia kredytu i pożyczki na zakup leków dla SP ZOZ 

utworzono rezerwę w budżecie w roku 2009 do wysokości potencjalnych spłat w kwocie 

500.000 zł.  

Kwota na spłatę rat kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynosi 3.599.309 zł, co stanowi 6% 

w stosunku do dochodów. 

Proponowany kredyt do zaciągnięcia w roku 2009 wynosi 7.450.736 zł i przeznaczony jest na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec roku 2009 będzie wynosiło 20.550.975 zł (bez 

poręczenia 2.000.000 zł), co stanowi 34,23 % w stosunku do dochodów. 

Zarząd przedstawi projekt uchwały w sprawie zmiany w  Wieloletnim Programie Inwestycyjnym na 

sesji budżetowej. 

 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że zostaną naniesione poprawki w Załączniku WPI 

na str. 22/23.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał na co zostaną udzielone poręczenia, o których mowa 

na str. 44. Radny poprosił o wyjaśnienie kwestii zakupu środków żywności – str. 49. Radny 

stwierdził, że wzrosły wydatki na żywność do 113%. Radny poruszył kwestie żywności w domach 

pomocy społecznej, w których wydatki maleją o 12%. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że zapisy dotyczą udzielanych poręczeń przez 

Zarząd do 50 000 zł na leki. Zaplanowano pokrycie pożyczki zaciągniętej przez SP ZOZ 

w wysokości 500 tys. zł oraz środki na badania lekarskie pracowników. Zakup środków żywności 

dotyczy domów pomocy społecznej i jest to właściwa nazwa zgodna z klasyfikacją wydatków. Pani 

Skarbnik wyjaśniła, że Dom Dziecka w Bodzewie zabezpiecza pełną kwotę na żywność, 

a w trakcie roku pozyskuje dodatkowe środki od sponsorów. Ponadto Pani Skarbnik dodała, że 

domy pomocy społecznej same planują budżety, w kwocie tej nie zalicza się DPS Chumiętki, gdyż 
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dom korzysta z usług żywnościowych firmy z zewnątrz. Część wydatków na leki DPS-y same 

pokrywają. 

Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o obiecane podwyżki dla pracowników domów pomocy 

społecznej oraz o wyprowadzanie usług pielęgniarskich. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że w kosztach uwzględnione zostały płace dla 

pielęgniarek. W momencie utworzenia przez pielęgniarki NZOZ i podpisania kontraktów z NFZ 

uwolnione zostaną środki zaplanowane na wynagrodzenia dla pielęgniarek. Środki przeznaczone 

zostaną na zabezpieczenie podwyżek 10% dla pozostałych pracowników. Rezerwa na pomoc 

społeczną została zaplanowana na windę w DPS Zimnowoda oraz na fundusz płac.  

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak dodała, że liczy się na zwiększoną dotację wojewody 

w związku ze wzrostem kosztów utrzymania mieszkańca domu pomocy społecznej. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że np. w DPS Zimnowodna koszt utrzymania ma 

wynieść 3 500 zł w stosunku do roku bieżącego wzrośnie o około 1 000 zł. Wicestarosta stwierdził, 

że może Sejm przyjmie ustawę, która zagwarantuje rzeczywiste pokrycie kosztów utrzymania. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zauważył, że planowane wydatki na zakup usług dostępu do 

Internetu przez szkoły są bardzo wysokie. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że wykazany jest koszt za cały rok 

z uwzględnieniem wszystkich szkół. Każda szkoła ma różne kwoty w zależności od liczby pracowni 

komputerowych. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał z czego wynikają zróżnicowane wydatki w punkcie 

dotyczącym umów z gminami. Przewodniczący zapytał o wpływy z wydziału komunikacji. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że są to umowy na bieżące utrzymanie dróg. 

Kwoty są zróżnicowane, gdyż wielkość przeznaczanych środków jest proporcjonalna do ilości 

dróg. Wpływy z komunikacji określone zostały szacunkowo. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o dofinansowanie na zabytki i biblioteki. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że powiat dofinansowuje Bibliotekę Miasta i Gminy 

Gostyń. Na dofinansowanie zabytków zaplanowano kwotę 35 000 zł. W tej kwocie nie 

uwzględniono środków zaplanowanych na dofinansowanie wniosków Bazyliki na Świętej Górze 

i Sanktuarium w Borku Wlkp. 

Radny Pan Mirosław Waluś poruszył temat szkoły w Kosowie. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że nie ma wyceny sprzedaży budynku po szkole. 

Natomiast szacunkowo przyjęto kwotę 100 tys. zł. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Komisja zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia 
budżetu powiatu na 2009 rok – pozytywnie. 

Wyniki głosowania: 4 „za”, 2 „wstrzymujące”. 
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Ad. 7 

W wolnych głosach i wnioskach Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił odpowiedzi 

Zarządu na wnioski komisji. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że jeśli uzyska poparcie komisji to złoży wniosek 

o organizowanie posiedzeń w godzinach pracy urzędu. 

Większość radnych odpowiedziała, że mają problemy ze zwolnieniami z pracy. 

W związku z powyższym Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wycofał wniosek. Radny poruszył 

temat sprzedaży budynku po szkole w Kosowie. Radny zauważył, iż należy pomyśleć o jakiejś 

formie gratyfikacji dla mieszkańców uczynionej przez Zarząd w postaci wyremontowanej świetlicy. 

 

Komisja wyraziła pozytywną opinię na temat zasugerowanej formy gratyfikacji. 

 

Radna Pani Kazimiera Puślednik poruszyła temat sprzedanego ośrodka zdrowia w Pudliszkach. 

Radny Pan Mirosław Waluś poprosił komisje, by w roku 2009 spotkać się z dyrektorem SP ZOZ 

w celu zapoznania się z zasadami działania ZOL w Poniecu oraz jego rachunkiem ekonomicznym. 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama zaproponował, aby kolejne posiedzenie komisji dotyczyło 

wizytacji Domu Dziecka w Bodzewie, Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu, Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi oraz domu usamodzielnień w Gostyniu. 

 

Ad. 8 
Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie komisji. 

 

                                                                          Przewodniczący komisji 
 
                                                                                  Alfred Siama 
 

Protokołowała: 

Agnieszka Szczepaniak 

 

 


